
PROTOKÓŁ Nr XIV/20
z XIV posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 27 lutego 2020 roku

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w sali  konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik  
o godz.900 zakończyła się o godz. 1145

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcie XIV sesji Rady Gminy Mielnik dokonał Przewodniczący Rady Pan Artur
Gacki.
Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  obrady  Rady  Gminy  są  transmitowane  
i  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk.  Nagrania  obrad  
są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie internetowej Gminy.

Pan  Przewodniczący  powitał  radnych,  Pana  Wójta,  Zastępcę,  Panią  Skarbnik,  Pana
Sekretarza,  kierowników jednostek organizacyjnych gminy,  zaproszonych gości,  sołtysów  
i mieszkańców naszej gminy.
Stwierdził, że na ustawowy skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.
Poinformował o wyłożeniu protokołu z XII i XIII sesji Rady Gminy.
Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan  Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  sołtys  sołectwa  Sutno  Pani  Agnieszka
Bersztolc zajęła  I  miejsce  w Powiecie  Siemiatyckim w plebiscycie  „Mistrzowie  Agroligi
2019r.” w kategorii Sołtys Roku. W kategorii Województwa Pani Agnieszka zdobyła piąte
miejsce.

Pan Przewodniczący, Pan Wójt i Pan radny Witold Pawluczuk złożyli Pani Agnieszce
gratulacje,  podziękowali  za promocję Gminy i  miejscowości  Sutno oraz wręczyli  kwiaty  
i upominek.

Pan Agnieszka Bersztolc podziękowała i zapewniła, że zawsze tam gdzie jest zawsze stara
się promować gminę i swoją wieś 

Pan Wójt zgłosił wniosek w sprawie usunięcie z porządku obrad punktu „Podjecie uchwały
w sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia
umowy dzierżawy nieruchomości gminnych dla Stowarzyszenia Centrum Ochrony Mokradeł”.

Rada Gminy jednogłośnie,  przy obecności 15 radnych, ustaliła porządek XIV sesji
Rady.

Brzmi on następująco:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
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5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy

Mielnik na lata 2020-2030.
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik na rok 2020.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2020 rok.
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu

na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Mielnik.
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gminnej oznaczonej
nr geodezyjnym 214 obręb Mętna.

11. Podjęcie  uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa
Podlaskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu „Dolina Bugu”.

12. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2019 rok.
13. Sprawozdanie  z  realizacji  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik w 2019 roku.
14. Informacja Wójta Gminy o realizacji inwestycji za 2019 rok.
15. Roczne sprawozdanie Wójta Gminy Mielnik za 2019 rok z realizacji zadań z zakresu

wspierania rodziny oraz potrzeb w tym zakresie.
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
17. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
18. Wolne wnioski i informacje.
19. Zakończenie obrad.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 3.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami:
1) Otrzymaliśmy  dofinansowanie  w  ramach  Działanie  5.1  Energetyka  oparta  na

odnawialnych  źródłach  energii   część  II.  Jest  to  kontynuacja  wcześniejszego
programu, gdzie otrzymaliśmy środki na oczyszczalnię ścieków, na Orlik i na szkołę.
Teraz otrzymaliśmy dofinansowanie na Urząd Gminy i Przedszkole. Zakwalifikowani
zostaliśmy na drugim miejscu z 83 punktami. Ogólna wartość projektu wynosi 553308
zł., dofinansowanie z RPO wyniesie 214708,64 zł.

2) Przekazaliśmy  pierwszą  wyprawkę  da  Mielnickiego  Malucha,  jesteśmy  przed
przekazaniem drugiej i trzeciej wyprawki.

3) Ulica  Biała  w  Mielniku  jest  na  ukończeniu,  została  do  wylania  ostatnia  warstwa
asfaltu  i  zorganizowanie  skrzyżowania  z  ulicą  Brzeską  (przejście  dla  pieszych  
i oznakowanie skrzyżowania).

4) Trwają  prace na ulicy Królewskiej, ułożono krawężniki.
5) Pan Wójt  pochwalił  pracę  Zakładu Gospodarki  Komunalnej.  Dokonano znacznego

odkrzaczenia dróg gminnych. Pan dyrektor szybko reaguje na postulaty mieszkańców
i  sołtysów.  Prace  przy  odkrzaczaniu  dróg  będą  kontynuowane.  Zaczynamy
przygotowania do sezonu, ZGK będzie robił porządki na terenie Gminy.

6) Pan  Wójt  zaprosił  na  wykład,  który  odbędzie  się  w  sobotę  29  lutego  w  ODZM.
Wykład  na  temat  „Kultura  –  wielokulturowość  –  tożsamość”  wygłosi  prof.  Jerzy



3

Nikitorowicz. Jeśli będzie zainteresowanie mieszkańców Gminy, to podjęte zostaną
działania mające na celu utworzenie Uniwersytetu Trzeciego Wieku. 

7) Złożyliśmy wniosek do Tygla Doliny Bugu o dofinansowanie II (ostatniego) etapu
budowy  Rubinka.  Wysokość  dofinansowania  wynosi  393  tys.  zł.  To  jest  to
dofinansowanie,  o  które  mieliśmy  się  ubiegać  na  park.  W  związku  z  nowym
kosztorysem parku nie opłacało się zaczynać prac z taką kwotą, bo stanowiłoby to
zaledwie 1/7 całej inwestycji. Stwierdziliśmy, że lepiej skończyć tę, którą zaczęliśmy
– czyli Rubinek.

8) Pan  Wójt  podziękował  Pani  Alinie  Hackiewicz-Stępień  za  dobre  funkcjonowanie
Klubu  Seniora.  Wpływają  kolejne  deklaracje  od  seniorów,  co  oznacza,  że  echo
działalności Klubu rozchodzi się po całej Gminie.

9) Wraz  z  deklaracjami  podwyżek  za  śmieci  rozniesiono  mieszkańcom  informacje  
o obowiązku podpisania umowy na wywóz nieczystości ciekłych oraz potwierdzeń
wywozu nieczystości ciekłych. Mamy to w planie kontroli, pracownicy Urzędu Gminy
będą  kontrolować  miejscowości,  które  nie  są  podpięte  do  kanalizacji.  Pan  Wójt
przytoczył stosowne zapisy ustawy o utrzymaniu czystości i  porządku w gminach,
które  nakładają  na  właścicieli  nieruchomości  nie  podłączonych  do  kanalizacji
obowiązek  prowadzenia  nieczystości  ciekłych  w  zbiornikach  bezodpływowych,
pozbywania  się  zebranych  na  terenie  nieruchomości  odpadów  komunalnych  oraz
nieczystości ciekłych, zgodnie z przepisami  w/w ustawy.

Do punktu 4.

Pan Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły do niego
zapytania czy interpelacje. Radni również nie zabierali głosu w tym punkcie porządku obrad.

Do punktu 5.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
rok 2020.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał, czy pieniądze przeniesione z roku 2019 na rok 2020
spowodują  zmniejszenie wydatków budżetu 2019 roku.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że są to niezrealizowane wydatki z ubiegłego roku i pojawią się
one w 2020 roku jako plan i wydatki.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz zapytał czy całkowicie rezygnujemy z przygotowanego
już projektu zagospodarowania parku w Mielniku.

Pani  Skarbnik –  projekt  zostanie  zmodyfikowany  i  dostosowany  na  potrzeby  uzyskania
środków z nowego instrumentu finansowania,  tak,  aby można było wpisać się w wymogi
ogłoszonego konkursu.

Pan  radny  Leszek  Karbowski  –  w  odniesieniu  do  zmian  w  budżecie  dotyczących
opracowania  wniosków  stwierdził,  że  w  gminie  jest  osoba,  która  w  zakresie  swoich
obowiązków powinna takie  wnioski  opracowywać.  Dlaczego z tego nie  korzystamy tylko



4

zatrudniamy firmy zewnętrzne?  Czy złożoność  i  skomplikowanie  tych  wniosków jest  tak
wielkie, że nasi pracownicy nie dadzą rady opracować takiego wniosku? Czy są ku temu inne
powody żebyśmy musieli komuś z zewnątrz płacić?

Pan Wójt stwierdził,  że  opracowanie  tak  dużych  wniosków na  tak  duże  dofinansowanie
wymaga opracowania bardzo dokładnego studium wykonalności. Trzeba byłoby dodatkowego
etatu  aby  ktoś  siedział  i  pisał  te  wnioski.  Osoba,  która  teraz  zajmuje  się  koordynacją
wniosków,  posiada  jeszcze  inne  obowiązki,  które  należą  do  jej  etatu.  Nie  umniejszając
umiejętnościom tej osoby i całego referatu, wnioski są bardzo skomplikowane i trzeba wiedzy
z wielu  dziedzin  aby je  prawidłowo sporządzić.  Nie  jest  to  możliwe na  jednoosobowym
stanowisku pracy i rzadko w której gminie samodzielnie są pisane wnioski.

Pan Tomasz Gorochowicz – kierownik Referatu zaprosił Pana radnego Karbowskiego na
stanowisko pracy aby obejrzał taki wniosek. Jest to za każdym razem prawie książka – składa
się na to studium wykonalności, analiza finansowa na przestrzeni kilkunastu lat, robiona za
pomocą specjalnych programów. Osoba, która zajmuje się tymi wnioskami, ma dobrą wiedzę
na ich temat, wie jak mają wyglądać i z czego mają się składać, ale na samo fizyczne pisanie
wniosków  potrzebny  jest  oddzielny  etat  lub  biuro  pisania  wniosków.  W  zewnętrznych
firmach nie  zajmuje się  się pisaniem jedna osoba,  jest  podział  na część finansową,  część
merytoryczną itd. Mniejsze wnioski są pisane przez pracownika w Urzędzie. Jeśli dostaniemy
środki,  to  trzeba  wniosek  zrealizować  i  rozliczyć.  To  jest  sprawozdawczość,  pilnowanie
terminów w trakcie realizacji, itp.

Pani  radna  Alicja  Sawczuk zapytała  ile  wniosków  opracowuje  się  w  trakcie  roku  
w Urzędzie Gminy. Zasugerowała, aby zastanowić się nad włączeniem większej iloci osób 
do opracowywania wniosków. Może należałoby przeszkolić ludzi z UG i stworzyć zespół  
do pisania projektów?

Pan  Tomasz  Gorochowicz stwierdził,  że  nie  jest  w  stanie  podać  dokładnej  liczby
sporządzonych  wniosków,  bo  może  się  pomylić.  Podał  jeden  przykład  z  zakresu  tego
stanowiska - realizowany jest projekt „Klub Seniora”, wszyscy widzą efekty a żeby te efekty
były, pracownik co parę dni ogłasza przetarg, zapytanie na różne  komponenty i elementy tego
projektu.  W ciągu  jednego  tygodnia  prowadzone  są  2-3  postępowania  odnośnie  zakupu
produktów żywnościowych czy zajęć kulinarnych, manualnych itp. Realizacja wniosku jest
długotrwała i pracochłonna. 

Pan Wójt Gminy poinformował, że za każdym złożonym wnioskiem stoją koszty własne.
Cały czas monitorujemy rynek i sprawdzamy jakie są konkursy, projekty itp. Teraz bierzemy
udział w konkursach norweskich,  wpasowaliśmy w to temat parku. Przy pracach nad tym
wnioskiem pracował cały referat - trzeba było zrobić ankiety, przeprowadzić konsultacje itp.
Zespół  Szkól,  przy  współpracy  z  osobą odpowiedzialną  za  pozyskiwanie  funduszy,  także
składa  różne  wnioski  o  środki.  Wniosków  możemy  naskładać  mnóstwo,  tylko  skąd
weźmiemy na nie środki własne. Na pewno zawsze można zrobić dużo więcej i dużo lepiej. 

Pan Zastępca Wójta – pisanie projektów nie jest tak bardzo pracochłonne, najwięcej czasu
zabiera ich koordynowanie i rozliczanie. Wchodzimy teraz w fundusze norweskie, które są
nowym instrumentem finansowym w naszej gminie. Tak zawsze jest - jeśli pojawia się jakaś
nowa szansa, to staramy się to wykorzystać.
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Pan radny Leszek Karbowski  – stwierdził, że są projekty skomplikowane i trudne, które
wymagają  dużej  wiedzy  fachowej  i  trudno  je  opracować  we  własnym  zakresie.  Część
projektów jednak powtarza się, jest możliwość wzorowania się na tym, co już było zrobione.
Projekt z funduszy norweskich jest nowością i na pewno wymaga opracowania, bo trzeba
znać  niuanse.  Pan  radny  stwierdził,  że  w  swojej  praktyce  zawodowej  korzystał  z  wielu
projektów i robiono to własnymi siłami, nie zatrudniając nikogo z zewnątrz. Jest to możliwe
ale  wymaga  dużego  nakładu  pracy  wielu  osób.  W  Urzędzie  Gminy  jest  duża  grupa
pracowników, trzeba tylko umiejętnie tę grupę wykorzystać.  Gmina miałaby z tego tytułu
pewne oszczędności.

Pan Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienie dotyczące planowanego,
ujemnego wyniku Zakładu Gospodarki Komunalnej.

Pani Skarbnik  Gminy wyjaśniła,  że  w planie przychodów i  kosztów ZGK na 2020 rok
planowany stan środków obrotowych na początek i na koniec 2020 roku może ulec zmianie.
Podejmiemy działania  aby  zmniejszyć  go  na  koniec  roku.  Należy pamiętać,  że  ZGK ma
bardzo ograniczony katalog możliwości zarobkowania. Są to zadania ściśle określone przez
ustawę o finansach publicznych. Największymi wydatkami są koszty osobowe, są to zarobki
brutto plus składki pracodawcy. Stanowi to prawie 75 tys. zł. miesięcznie i na to Zakład musi
zarobić.  Były  duże  wydatki  w  związku  z  odejściem  dyrektora  –  nagroda  jubileuszowa,
odprawa emerytalna, nagrody jubileuszowe pracowników. 

Pani radna Alicja Sawczuk zapytała skąd ta różnica - księgowa jest ta sama a różnica jest
inna.

Pani Skarbnik odpowiedziała, że plusowy wynik był sztucznie napompowany założonym
dochodami.  Jeśli  dyrektor  pisze,  że  będzie  miał  przychód,  to  Skarbnik  nie  może  tego
zakwestionować. 
W styczniu br. ZGK miał tylko 30 tys. przychodu, a wydatki były dużo większe. 
Pani  Skarbnik wyraziła nadzieję, że realnymi przychodami Zakład poprawi swoją kondycję.
Źródeł tych przychodów nie ma zbyt wiele. Należy pamiętać, że ostatni raz cena wody była
podniesiona w 2015 roku o 5 groszy, od 2017 roku nie podnoszono ceny ryczałtu. Od 2020
roku minimalne wynagrodzenie wzrosło a zakład wynagrodzenia,  które są zobowiązaniem
wobec pracowników, musi wypłacić. Wzrosły ceny paliw, odpadły prace związane 
z  wywozem  odpadów,  Zakład  nie  zarobił  na  odśnieżaniu  z  racji  braku  śniegu.  Trzeba
zastanowić się nad wzrostem ryczałtów dla Zakładu i pomyśleć o podniesieniu ceny wody, bo
naszej niskiej cenie dziwują się nawet Wody Polskie.

Pan radny Leszek Karbowski stwierdził, że skoro katalog prac wykonywanych przez ZGK
jest ograniczony, to musi wzrosnąć wydajność pracy w Zakładzie. Trzeba uściślić nadzór nad
Zakładem  i  innymi  jednostkami,  zwiększyć  zakres  wykonywanych  prac  i  poprawić
efektywność. Gmina musi mieć nadzór nad finansami jednostek. 

Pan Wójt  Gminy –  zwiększenie  zakresu  działań  Zakładu  nie  zmieni  jego  sytuacji  tyko
spowoduje, że gmina będzie musiała więcej zapłacić.

Pani  Skarbnik –  o  ryczałty  zwraca  się  dyrektor  i  przedstawia  Wójtowi,  Radzie  swoją
kalkulację. Przez długi czas  dyrektor ZGK nie zwracał się o zwiększenie ryczałtu. Jesteśmy
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za  tym  aby  zwiększyć  zakres  działania  Zakładu,  musimy  jednak  pilnować  aby  wydatki
bieżące nie zachwiały naszych wskaźników. Gdyby Zakład miał inną formę prawną, mógłby
inaczej zarabiać. W obecnej formie prawnej ma ograniczone możliwości zarobkowania.
Pani Skarbnik udzieliła odpowiedzi na pytanie Pana radnego Kazimierza Toboty dotyczące
długu ZGK na koniec roku. Wyjaśniła, że nie jest to dług, który ktokolwiek spłaca. To jest
strata Zakładu wynikające z jego działalności operacyjnej. Cały czas czuwamy nad finansami
ZGK,  robi  to  również  Regionalna  Izba  Obrachunkowa.  Utworzenie  PSZOK-u  powinno
wpłynąć na lepszą kondycję finansową Zakładu. Takich rzeczy nie da się zrobić w krótkim
czasie, to wymaga  długofalowych działań.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz zapytał kto zdecydował o zebraniu w grudniu pieniędzy
za wodę.

Pani  Skarbnik odpowiedziała,  że  była  to  decyzja  byłego  dyrektora  ZGK.  To  również
wpłynęło na obecną sytuację Zakładu, bo środki te miały w styczniu zasilić jego kasę a nie
wpłynęły.

Pan radny  Zdzisław  Szarek zaproponował  aby  sytuacji  w  ZGK przyjrzała  się  Komisja
Rewizyjna Rady Gminy.

Pan Przewodniczący Rady podsumował dyskusję nad zmianami budżetu stwierdzeniem, że
w  celu  zbadania  sytuacji  w  ZGK  zostanie  tam  wysłana  Komisja  Rewizyjna.  Poprosimy
również Pana dyrektora o przedstawienie informacji w tej sprawie.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 25 lutego br. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020.

Rada Gminy 12 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu i 2 głosach wstrzymujących się,
podjęła uchwałę nr XIV/98/20 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 6.

Pani  Skarbnik przedstawiła  projekt  uchwały  w sprawie  zmian w Wieloletniej  Prognozie
Finansowej Gminy Mielnik na lata 2020-2030.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 25 lutego r. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2020-
2030.

Rada Gminy 12 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu i 2 głosach wstrzymujących się,
podjęła uchwałę nr XIV/99/20 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy
Mielnik na lata 2020-2030.

(w zał. na str.................prot.)
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Do punktu 7.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  Programu  opieki  nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik
na rok 2020.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 25 lutego r. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  w  sprawie  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik na rok 2020.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XIV/100/20 w sprawie Programu opieki  nad zwierzętami  bezdomnymi oraz  zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik na rok 2020.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 8.

Pan Sekretarz Gminy będący również Przewodniczącym Gminnej Komisji Rozwiązywania
Problemów  Alkoholowych  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego
Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i  Narkomanii  na 2020
rok.

Pan radny Leszek Karbowski  - od wczoraj jest zatrudniona dodatkowo osoba w punkcie
konsultacyjnym, Pani Roszczak. Rada nie została o tym poinformowana, takiej  informacji
brakuje  również  w  Programie.  Ta  informacja  powinna  zostać  przekazana  radnym,  a  nie
została.  Pan  radny  nie  neguje  potrzeby  zatrudnienia  takiej  osoby,  problemem  jest  nie
przekazanie informacji na ten temat.

Pani Katarzyna Warszycka – kierownik GOPS, sekretarz GKRPA wyjaśniła,  że dopóki  
w Punkcie Konsultacyjnym był certyfikowany terapeuta uzależnień, Punkt czynny był trzy
razy w tygodniu. Teraz przyjmuje Pani psycholog raz w miesiącu i raz w miesiącu pracuje 
z dziećmi z Zespołu Szkół. To jest za mało, ponadto Pani psycholog nie ma uprawnień do
stosowania  terapii  uzależnień.  Włączyliśmy dodatkową osobę żeby rozszerzyć  działalność
Punktu i żeby osoby mające problem uzależnień mogły z tego skorzystać.

Pan radny Leszek Karbowski raz jeszcze podkreślił że nie podważa zasadności zatrudnienia
dodatkowej osoby, zwraca tylko uwagę na brak informacji w tej sprawie. Dwa dni temu było
posiedzenie komisji i nie wspomniano o tym słowem. 

Pani radna Alicja Sawczuk zapytała czy liczba spotkań z jedną osobą i  liczba spotkań  
z dwiema osobami jest taka sama w miesiącu. 

Pani Katarzyna Warszycka odpowiedziała, że umowa z nową osobą jest zawarta do końca
czerwca, na sześć godzin w miesiącu, w każdą ostatnią środę miesiąca. Pani psycholog jest
szesnaście  godzin  w miesiącu.  Wcześniej  Pani  Krystyna  Wolanin przyjmowała  trzy razy  
w miesiącu po osiem godzin.
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Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że na przyszłość należy radnym przekazywać takie
informacje, czy to na posiedzeniu Komisji czy Przewodniczącemu właściwej Komisji. Takie
informacje powinny wpływać do Rady i jest to słuszna uwaga Pana radnego Karbowskiego.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 25 lutego br. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych i Narkomanii na 2020 rok.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XIV/101/20 w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2020 rok.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 9.

Pan  Sekretarz  Gminy  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Mielnik.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 25 lutego br. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości
stanowiącej własność Gminy Mielnik.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XIV/102/20 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  służebności  przesyłu  na
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Mielnik.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 10.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości
gminnej  oznaczonej  nr  geodezyjnym  214  obręb  Mętna.  Przedstawiony  projekt  uchwały
zawiera poprawkę wniesioną na posiedzeniu Komisji Rady.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 25 lutego br. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu
zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gminnej oznaczonej nr geodezyjnym 214 obręb
Mętna wraz z wprowadzoną poprawka dot. powierzchni nieruchomości.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XIV/103/20 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu
zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gminnej oznaczonej nr geodezyjnym 214 obręb
Mętna. 

(w zał. na str.................prot.)

/po przerwie/
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Do punktu 11.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały
Sejmiku  Województwa  Podlaskiego  w sprawie  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  „Dolina
Bugu”.

Komisje  Rady  na  na  posiedzeniu  w  dniu  25  lutego  br.  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  uzgodnienia  projektu  uchwały  Sejmiku  Województwa
Podlaskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu „Dolina Bugu”.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XIV/104/20 w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Podlaskiego  
w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu „Dolina Bugu”.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 12.

Pani  Kierownik  GOPS przedstawiła  sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka
Pomocy Społecznej za 2019 rok.

(w zał. na str.................prot.)

Rada Gminy przyjęła do wiadomości  przedstawione sprawozdanie.

Do punktu 13.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  sprawozdanie  z  realizacji  Programu  opieki  nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik
w 2019 roku.

(w zał. na str.................prot.)

Pan radny Kazimierz Tobota zapytał o usypianie ślepych miotów.

Pan kierownik Tomasz  Gorochowicz odpowiedział, że ślepe mioty usypiane są na wniosek.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości  przedstawione sprawozdanie.

Do punktu 14.

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił informację Wójta Gminy o realizacji inwestycji za
2019 rok.

(w zał. na str.................prot.)

Pan radny  Jerzy  Weremjewicz zapytał  radnego  z  Niemirowa  czy  po  opadnięciu  wody
jeszcze o pół metra prom będzie pływał? Czy prace związane z przeniesieniem przeprawy
promowej nie mogłyby trwać szybciej?

Pan radny Franciszek Butkiewicz odpowiedział, że jest to możliwe.



10

Pan Tomasz Gorochowicz wyjaśnił,  że  procedury są długie i  pewnych rzeczy nie da się
przeskoczyć. Wniosek do Wód Polskich został złożony w października ubiegłego roku i do
stycznia 2020 r.  Wody Polskie  nim się nie  zajmowały.  Dopiero nie  dawno podjęto jakieś
działania w tej sprawie.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz zapytał o planowane w 2019 r. urządzenie zewnętrznej
siłowni w miejscowości Radziwiłłówka i Moszczona Królewska.

Pan  radna  Teresa  Sztejmiec  poinformowała,  że  siłownia  w  Radziwiłłówce  została
zrealizowana  z  pieniędzy  sołeckich.  Wspólny  projekt  na  Radziwiłłówkę  i  Moszczonę
Królewską  nie  przeszedł  i  w  związku  z  tym sołectwo  Radziwiłłówka  podjęło  decyzję  o
sfinansowani tego przedsięwzięcia z własnych środków.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości przedstawioną informację.

Do punktu 15.

Pani Kierownik GOPS przedstawiła roczne sprawozdanie Wójta Gminy Mielnik za 2019 rok
z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz potrzeb w tym zakresie.

(w zał. na str.................prot.)

Rada Gminy przyjęła do wiadomości przedstawione sprawozdanie.

Do punktu 16.

Pan  Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  na  poprzedniej  sesji  ani  w  okresie
międzysesyjnym interpelacji i zapytań nie składano. 

Do punktu 17.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, przyjęła protokoły z XII i XIII
sesji Rady Gminy.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 18.

Pan Igor Mironkiewicz – dzielnicowy Gminy Mielnik przedstawił plan działania  dotyczący
likwidacji  przedsięwzięć  najbardziej  uciążliwych  społecznie  na  terenie  Gminy  Mielnik.
Stwierdził,  że największą uciążliwością dla mieszkańców są wałęsające się psy.  Nie są to
tylko bezpańskie psy,  bo wiele z tych zwierząt  posiada właścicieli  i  tylko ze względu na
niewłaściwe zabezpieczenie posesji wydostają się na zewnątrz i stwarzają zagrożenie (w 2019
roku i styczniu 2020 dokonano 11 zgłoszeń na Krajowej Mapie Zagrożeń). Pan dzielnicowy
przedstawił  prezentację  dotyczącą  działania  Krajowej  Mapy  Zagrożeń  Bezpieczeństwa  
i odpowiadał na zadawane mu pytania.

Pan Krzysztof Nikitorowicz - Przewodniczący Zarządu Wspólnoty Gruntowej Wsi Mielnik
podziękował Radzie Gminy za podjęcie decyzji w sprawie zdjęcia z porządku obrad punktu
dotyczącego  bezprzetargowej  dzierżawy  gruntów stanowiących  własność  Gminy  Mielnik.
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Daje to Wspólnocie Gruntowej możliwość powalczenia o większe środki finansowe dla całej
gminy,  ponieważ  Gmina  Mielnik  jest  także  udziałowcem  Wspólnoty  Gruntowej.
Dofinansowanie z dopłat do tych gruntów może wynieść 70-80 tys.zł. rocznie.

Pan  Franciszek  Hruświcki-  sołtys  sołectwa  Tokary  zwrócił  się  o  dożwirowanie  drogi
łączącej Tokary z Klukowiczami oraz drogi na której wykonano przepust.

Pan radny Leszek Karbowski  przypomniał,  że na VIII sesji  w dniu 8 listopada 2019 r.
podniósł sprawę odbioru popiołu i żużlu. Pan radny zacytował zapisy protokołu sesji w tej
sprawie.  Na  sesji  zapewniano  (Wójt,  Sekretarz),  że  informacje  o  odbiorze  zostaną
upowszechnione. Pan radny stwierdził, że do dzisiaj brak jest tej informacji, nie było jej także
wcześniej. Należy wywiązać się ze złożonego zobowiązania.

Pan Wójt  udzielił wyjaśnień w tej sprawie. Stwierdził, że problem ten został rozwiązany 
zgodnie z sugestią Pana radnego.

Pan radny Kazimierz Tobota zapytał o wykonawcę prac na ulicy Sadowej. Stwierdził, że
zrobiono to źle, zamiast dziur są teraz wzniesienia. Prace wykonywane wcześniej na ulicy
przy której mieszka pan radny zostały zrobione dużo lepiej.

Pan Sekretarz Gminy nie zgodził się z tym stwierdzeniem, uznał, że nawierzchnia tej ulicy
jest lepsza niż była wcześniej.

Pan radny Witold Terebun zapytał o budowę drogi Wilanowo - Siemichocze. W sprawie tej
składano wniosek do Zarządu Powiatu Siemiatyckiego.

Pan Sekretarz Gminy wyjaśnił, że wniosek został złożony 26 sierpnia 2019 roku do Zarządu
Powiatu Siemiatyckiego. W budżecie Powiatu Siemiatyckiego znalazły się dwa bardzo istotne
zadania realizowane w Gminie Mielnik (droga Mielnik-Mętna-Adamowo i ulica Królewska w
Mielniku).  Trzeba  cierpliwie  czekać  aż  zrealizują  się  te  zadania  i  za  rok rok  raz  jeszcze
ponowimy do budżetu powiatu nasz wniosek 

Pan  radny  Kamil  Zalewski zwrócił  się  o  usunięcie  śmieci  zalegających  na  działkach
gminnych w Tokarach. Pan radny przypomniał, że już wcześniej interweniował w tej sprawie.

Pan  radny  Paweł  Pura  zwrócił  się  o  naprawę  drogi  przy  cerkwi  w  Maćkowiczach,
prowadzącej w stronę Bugu.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz zwrócił uwagę na niewłaściwe wydawanie worków na
odpady. Jeśli np. nie wystawia się określonej frakcji odpadów, to później automatycznie nie są
zostawiane worki na dane odpady.

Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  obowiązuje  zasada  worek  -  pusty  za  worek  śmieci.  Można
również wystawić śmieci we własnym worku.

Pan  radny  Leszek  Karbowski  zapytał  o  sprawę  odbioru  śmieci  z  ulicy  Górnej.  Czy
samochód będzie wjeżdżał w tę ulicę czy też mieszkańcy nadal będą zmuszeni nosić śmieci
do ulicy Brzeskiej? 
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Pan  Wójt odnosząc  się  do  wystąpienia  Pana  radnego  Kazimierza  Toboty  dotyczącego
naprawy nawierzchni ulicy Sadowej wyjaśnił, że na ulicy Sadowej położono masę na gorąco,
trzeba było ją szybko udeptać i być może wyszło to nie najlepiej.
Pan radny Zdzisław Szarek zapytał co dzieje się z wnioskiem na ulicę Sadową.

Pan Wójt  poinformował, że wniosek przeszedł pozytywną weryfikację, nie znamy jeszcze
kwoty dofinansowania.

Pan  radny  Witold  Terebun zgłosił  brak  tablic  informacyjnych  z  nazwami  sąsiednich
miejscowości.

Pan M.B. mieszkaniec Mielnika zapytał czy PSZOK nie mógłby być czynny w soboty.

Pan Wójt  odpowiedział, że podjęliśmy działania aby raz w miesiącu PSZOK był czynny  
w sobotę.

Pan radny Franciszek Butkiewicz zwrócił  się o uprzątnięcie zniszczonych pontonów po
promie w Niemirowie.

Pan Sekretarz Gminy zapewnił, że pontony zostaną zabrane i przekazane na złom.

Do punktu 19.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  XIV sesji  Rady  Gminy  Pan  Przewodniczący
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała 
Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Rady

       Artur Gacki


